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Vážení spoluobčané,  

o t v í r á t e d a l š í č í s l o 
zpravodaje, abyste si přečetli 
pár stránek textu ze života 
o b c e . K a ž d é m u p s a n í 
úvodního slova předchází 
vnitřní dilema co napsat, co 
je a co není důležité. Proto, 
pokud nenajdete co jste 
hledali, neváhejte napsat email, zatelefonovat, 
nebo přijít osobně. Ne vždy odepíšu obratem, ne 
vždy mám čas ihned, ale určitě vyřešíme, co je 
potřeba. V poslední době se na mě někteří občané 
obrací s požadavky mimo možnosti obce. Opravdu 
neumím zařídit, aby krajské silnice byly v  lepším 
stavu, aby příkopy kolem těchto silnic byly čisté, 
aby dopravní značení bylo nové. Samozřejmostí je, 
že „směr Ostrava“ posílám řadu požadavků, ale 
nejsou vymahatelné. Například vodorovné dopravní 
značení udržuje v  kraji jedna firma… Neumím ale 
ani zasahovat do majetkových poměrů občanů či 
právnických osob.  Ba ani počasí neumím ještě řídit, 
takže po dešti je voda v  příkopech, zvláště pak u 
nás, kde je hladina vody opravdu mimořádná.     
Práce na hasičárně pokračují i přes řadu komplikací, 
které přinášejí snad všechny rekonstrukce, také 
navíc i nekvalitní projektová dokumentace. 
Průběžně se snažíme realizovat i další požadavky 
našich hasičů, aby budova sloužila co nejlépe a co 
nejdéle. Sečteno a podtrženo máme už dnes 
rozpočet vyšší skoro o 3 milióny. Ano, je to hodně, 
ale musíme dílo dokončit ku prospěchu celé obce. 
Po dokončení budeme mít hotový ucelený areál 
rekonstruovaných objektů občanské vybavenosti 
jaký nemá každá obec.           Ř e š í m e i 
drobnější akce. Například kontrola odstranění 
kamení a naplavenin z kanalizace  od ulice Na kopci 
po kapli a od kaple po parkoviště U dvora stálo 
65 000,-Kč, které nikde neuvidíte. Stejně tak opravu 
obecního svozového vozidla za 100  000,-Kč, nebo 
opravu sekačky trávy za 40  000,-Kč. Někdo si 
nevšimne ani opraveného zábradlí, které poničil 
neznámý řidič a jehož oprava stojí pokaždé kolem 
30  000,-Kč. Mnozí z  Vás registrují poruchy na 
osvětlení. Stav veřejného osvětlení kontroluji každý 
týden, ale ne denně. Proto jsem rád, když zavoláte 
či napíšete, že je někde porucha. Ale ani zde 
neumím opravu vyřídit okamžitě. Poslední oprava 
trvala týdny, protože technickým službám se 
pokazila plošina a řidič dal výpověď. Psát o 
poškozovaných koších na odpadky je asi úplně 
marné.                          
Velmi se nám povedly Otické zelné slavnosti. 

Samozřejmě, že se vyskytly drobné nedostatky, ale 
nejsme profesionálové. Otice navštívilo na 2  000 
hostů, kteří se dle reakcí výborně bavili. Otevřeli 
jsme kulturní dům a hned prošel zatěžkávací 
zkouškou. Jsem-li u kulturního domu, dovolte pár 
slov. Rada obce projednala poplatky za služby 
poskytované v  kulturním domě. Tento „ceník“ je 
uveřejněn na jiném místě zpravodaje. Ceny a 
systém slev jsou nastaveny tak, aby se alespoň 
zaplatily odhadované náklady. Nikdo v  tuto chvíli 
neumí spočítat, jaké budou skutečné náklady. 
Nicméně chceme najít kompromis mezi cenou 
stanovenou (matematickým - účetním) výpočtem a 
cenou odpovídající možnostem a prioritám obce. 
Jistě se najde spousta kritiků, ale je dobré se 
podívat po okolí.                      
Následujícím řádkům by měli věnovat pozornost 
především řidiči. Léta jsem avizoval, že zasáhneme 
proti řidičům neoprávněně parkujícím na 
chodnících. Od listopadu jsou a budou prováděny 
kontroly parkování na chodnících. Ze zákona není 
možno strážníkům a policistům doporučovat, natož 
nařizovat, jak mají ke kontrolám přistupovat. 
Přesto jsem požádal patřičné funkcionáře, aby první 
porušení zákona bylo řešeno domluvou. V případě 
recidivy už nikoli. Dále upozorňuji, že je zakázáno 
parkovat na těch ulicích, kde nezůstane k průjezdu 
jízdní pruh široký 3 metry. To platí pro ulice 
Družstevní, Holčovická, ale i některá jiná místa. 
Nelze určovat, kde se mají kontroly dělat.        
Mimo jiných žádostí o dotaci budeme usilovat o 
peníze na změnu okolí vstupu do školky a školy, o 
peníze na nápojové kelímky s myčkou, které se dají 
vícekrát použít. Žádost o dotaci pošleme taky na 
kanalizaci z Rybníčků do Otic a malé zkapacitnění 
ČOVky. Podáme i žádost o dotaci na opravu 
chodníků na hřbitově.                   
Pro rok 2024 opět chystáme kalendář kulturních a 
sportovních akcí. Chceme, aby navazoval na plány 
svozu odpadů. Ne vždy lze všem požadavkům a 
dobrým úmyslům vyhovět, někdy se v  té změti 
termínů nenajde dobré řešení, někdy musíme 
termíny změnit a posunout. Proto děláme plány 
tak, abyste si je mohli vystřihnout a založit. Proto 
máme aplikaci „V obraze“, abyste měli termíny 
uložitelné i do telefonů.                 
Před námi je adventní čas, který má být časem 
uklidnění. Pokud si takové předsevzetí dáváte, přeji 
Vám, aby se naplnilo. Pokud ne, tak Vám přeji, 
abyste adventní čas přežili ve zdraví a přišli alespoň 
o adventních nedělích na kus řeči, kultury a trochu 
svařeného nápoje.  
     S úctou 

Vladimír Tancík  

Slovo starosty



• 70% při pořádání smuteční hostiny pokud byl zemřelý 
občan Otic,  

• 80% pro spolkový ples a pro výroční jednání spolku 1x 
ročně, 

• 90% pro spolkové akce, kde je dobrovolné vstupné,  
• od nájmu jsou osvobozeny akce pořádané základní 
školou, pokud se na nich nevybírá vstupné a obecní 
akce.  

O jednotlivostech nepostižených tímto usnesením 
rozhodne individuálně rada obce.  

 Věřím, že kulturní dům bude nám, občanům, 
dobře sloužit desítky let. Přeji Vám všem, abyste 
s  kulturním domem byli spokojeni, a pokud se 
v  začátcích vyskytnou nějaké závady, tak aby byly 
tolerovány. Děkuji. 

Vladimír Tancík 
(foto:OÚ) 

 Provoz ordinace praktického lékaře o vánočních 
svátcích:  
Středa 27.12. od 8.00 do 10.00 hodin – Otice  
Čtvrtek 28.12. od 7.00 do 10.00 hodin – Otice 
Pátek 29.12. od 7.00 do 10.00 hodin – Slavkov. 

 Oznamujeme občanům, že obecní úřad v Oticích 
bude v letošním roce naposledy otevřen pro 
veřejnost ve středu 20. prosince 2023. Po Novém 
roce bude Obecní úřad v  Oticích zpřístupněn 
veřejnosti ve středu 3. ledna 2024. 

  Upozorňujeme všechny majitele psů na  splatnost 
poplatků ze psů. Dle platné OZV č. 1/2020 o 
místních poplatcích, část II., je poplatek splatný do 
31.3.2024. Poplatek za kalendářní rok činí za 
prvního psa 200 Kč, za druhého a každého dalšího 
psa 300 Kč. Tento poplatek můžete také zasílat na 
bankovní účet obce č. ú. : 1851576379/ 0800. 
Variabilním symbolem je číslo popisné Vašeho 
domu. (do zprávy pro příjemce: poplatek za psy 
2024).  

Obecní úřad informuje 

 Vážení spoluobčané,                
slavnostní otevření zrekonstruovaného kulturního 
domu máme za sebou a nastal čas řešit provoz. 
Zaměstnanci po krocích zvládají novou, a poměrně 
složitou, technologii provozu. Vše je řízeno 
počítači, spravováno dálkově přes tablety. Rada 
obce rozhodla o poplatcích za servisní služby. Tyto 
poplatky se nikterak neodlišují od poplatků 
v  okolních obcích, ale za podobné peníze dostává 
uživatel nepoměrně kvalitnější služby. Nelze 
vyloučit, že provoz ukáže potřebu některé položky 
změnit, doplnit, nebo nahradit. Nicméně jde o 
poplatky velmi vstřícné, podporující jak občany, tak 
především spolky a jejich činnost ve prospěch obce.  

Poplatky jsou následující: 
• poplatek za sál 15000,-Kč, kterékoli přísálí za  5 500,-Kč 

a pouze kuchyň za 5 000,-Kč,  
• poplatek za celý KD činí 25 000,-Kč, 
• poplatek za sál s přísálím činí 18 000,-Kč, 
• poplatek za sál s kuchyní činí 17 000,-Kč, 
• poplatek za sál s přísálím a kuchyní činí 20 000,-Kč,  
• poplatek za sál a dvě přísálí činí 20 000,-Kč,  
• poplatek za přísálí s kuchyní činí 7 500,-Kč, 
• poplatek za kuchyň, zahradu a WC činí 10 000,-Kč, 
• poplatek za zapůjčení kterékoli části KD za účelem 

konání pravidelné zkušební, nebo pravidelné 
tréninkové činnosti se stanovuje ve  výši 100,-Kč na 
hodinu.  

Pro občany Otic, zaměstnance obce Otice a 
spolky se sídlem v  Oticích se stanovují tyto 
slevy: 
• 50% pro pořádání svatební hostiny v  případě, že se 

jedná o 1.svatbu občana Otice,  
• 50% při životním jubileu 40, 50, 60, 70, 80, 90 let, 100 

let a to na jednu akci,  

Místní poplatky

Zahájení 
provozu kulturního domu

Úřední hodiny OÚ v závěru 
roku

Provoz ordinace praktického 
lékaře o  vánočních svátcích



chráněné bydlení lidem se zrakovým postižením, 
lidem s  mentálním znevýhodněním a psychicky 
nemocným. Část výtěžku bychom rádi využili jako 
s p o l u ú č a s t n a  p r o j e k t e c h v e d o u c í c h 
k  rekonstrukcím chráněných bydlení tak, aby 
o d p o v í d a l y p ř e d e p s a n ým s t a n d a r dům .                   
TKS 2024 se bude konat v  termínu od 1. do 14. 
ledna 2024.  
Stejně jako v minulých letech bude možné až do 
konce ledna přispět také na tříkrálový sbírkový 
účet: 66008822/0800, VS pro Charitu Opava 
777988012. Viz QR kód platby. Více informací na 
www.charitaopava.cz. 
Již nyní děkujeme všem malým i velkým 
koledníkům z Vaší obce, kteří se do sbírky zapojí, a 
Vám všem za štědrost a otevřené srdce.  
Přejeme pokojné Vánoce a do nového roku mnoho 
naděje, Boží požehnání a všechno dobré. 

Za Charitu Opava Marie Hanušová,  
koordinátorka TKS 2024 

 Otické muzeum se svými novými členy – 
Otickými buchtami z muzea připravilo pro místní 
obyvatele strašidelnou podívanou. Děsivé dekorace 
bezpochyby neunikly ani řidičům, kteří kolem 
projížděli. Čarodějnice, pavouci v monumentální 
síti a další děsuplné postavy zdobily zevnějšek 
budovy natolik, že se zpráva o této atrakci roznesla 
daleko v reálném i virtuálním světě. Poslední 

říjnový den se pak strašidelné muzeum stalo 
zastávkou dětí z Mateřské a Základní školy v 
Oticích, které musely na závěr lampionového 
průvodu projít stezkou odvahy. Večerní nasvícení 
ještě více zvýraznilo hororové prostředí. Děti po 
vstupu do budovy procházely mezi pavučinami 
komnatami duchů, oživlých umrlců a jiných 
strašidel. Herecké výkony členů, kteří při zahájení 
průvodu předvedli dětem secvičený tanec a poté se 

 Tradiční vítání našich nejmilejších proběhlo 
v  sobotu 4.  října 2023  v  nově rekonstruovaném 
Kulturním domě za přítomnosti starosty pana Mgr. 
Vladimíra Tancíka a ředitelky Základní školy 

v  Oticích Mgr. Romany Evjákové. Celkem jsme 
přivítali do  života obce Otice 7 dětí. Proslov pana 
starosty a  krátké vystoupení žáků místní základní 
školy přispěl ke  slavnostní náladě této události. 
Rodiče se  zapsali do pamětní knihy obce, obdrželi 
pamětní list, maminky kytičku a miminka dostala 
dárky. Součástí bylo i  fotografování každé rodiny 
s miminkem v kolíbce, které se zanesou do Kroniky 
obce. Všem rodinám přejeme touto cestou ještě 
jednou hodně štěstí, zdraví, lásky i rodinné pohody. 

(text+ foto:OÚ) 

Vážení obyvatelé Otic,                 
na začátku nového roku proběhne v celé naší zemi 
další ročník Tříkrálové sbírky – největší charitativní 
sbírkové akce  u nás. V Charitě Opava máme radost, 
že se ve Vaší obci našli lidé ochotní sbírku 
zorganizovat a že se Vaše obec k  této sympatické 
sbírce, která se již stala tradicí, znovu připojí. Za 
více než dvacet let pomohla Tříkrálová sbírka 

tisícům lidí. Výtěžek Tříkrálové sbírky 2024, který 
připadne Charitě Opava,   máme v plánu využít na 
pomoc seniorům a vážně nemocným pacientům, o 
které se naše terénní služby starají v  jejich 
domácím prostředí. Naším dalším záměrem je 
podpora chráněného zaměstnávání v  našich 
chráněných dílnách. Charita Opava poskytuje také 

Vítání občánků 

Tříkrálová sbírka 

Otické 
strašidelné muzeum 

http://www.charitaopava.cz


příslušníci policejního sboru, kteří kontrolují 
pravost bankovek, nebo přišli oznámit nehodu 
jejich příbuzného a inkasovat pokutu… 
Z trestně-právního hlediska se jedná o specifickou 
kriminalitu páchanou na seniorech. Specifická 
kriminalita vykazuje i určitý stupeň latentnosti, kdy 
bohužel senioři neoznamují tuto trestnou činnost, 
a to hlavně proto, že se stydí, nebo si dokonce 
neuvědomují, že se stali obětí podvodníků. 
Proč jsou senioři „lehčí“ obětí 
Mezi rizikové faktory (osobnostní i externí), které 
způsobují, že senioři jsou ohroženou sociální 
skupinou a lehčí obětí v kontextu nežádoucího 
chování podvodníků patří 
1. Rozšířená sociální izolace a samota 
Často jde o ovdovělé či osaměle žijící jedince, pro 
které je příznačné stereotypní chování, málo 
rozvinuté a uplatňované kritické myšlení, ale i 
fyzická slabost, bezbrannost. 
2. Zvýšený práh důvěřivosti 
Mnoho seniorů má tendenci bezmezně důvěřovat 
druhým lidem. Navíc bývají i příliš zdvořilí, což 
může být lehce zneužito podvodníky. Podvodníci 
mají schopnost rychle budovat důvěru u svých 
obětí. Používají charisma, zdvořilé chování a 
vymyšlené příběhy k tomu, aby své oběti 
přesvědčili o svých „nekalých“ úmyslech  
3. Nekritický přístup a důvěra v autoritu 
Senioři jsou náchylnější k tomu, aby důvěřovali 
autoritám (lékaři, právníci, úředníci…). Podvodníci 
se někdy vydávají za tyto odborníky, aby dosáhli 
svého záměru – na základě vyvolané důvěry získat 
citlivé údaje, prospěch, peníze. 
4. Zranitelnost a silná emocionální závislost 
Tzv. romantičtí podvodníci často využívají 
psychologické taktiky na vytvoření emocionální 
vazby s obětí. To často zahrnuje na začátku vztahu 
komplimenty, lichotky a pozornost. Poté nastupují 
se svými požadavky a získávají to, co chtějí 
(finance, majetek…) 
5. Ochota pomoci a altruismus 
Senioři často projevují ochotu pomáhat jiným 
lidem. Podvodníci to ví a využívají to k získání 
přístupu k jejich financím či osobním údajům. 
6. Nižší schopnost odolat strachu a zastrašování 
Někteří podvodníci své oběti zastrašují, vyvolávají v 
nich strach s cílem dosáhnout svého. Vyhrožují 
fyzických, právním násilím apod. 
7. Nedostatečné digitální dovednosti 
S rostoucí digitalizací světa mohou senioři lehce 
podlehnout dojmu, že se jedná o využití 
legitimních online služeb. Ty jsou však ve 
skutečnosti podvodné. 

vydali strašit do muzea, byly úchvatné. Děti si na 
závěr odnesly sladkou odměnu, aby částečně 
zalepily děsuplný zážitek. Muzeum se po této akci 
otevřelo veřejnosti se stejným programem i v pátek 
3. listopadu a o návštěvníky nebyla nouze.  
Otické muzeum vás už nyní zve na Zimní 
procházku v muzeu s vánočními dílničkami, 
hudebním vystoupením uhlířovských dětí a jedním 
velkým světelným překvapením. Akce se uskuteční 
v pátek 1. prosince v 16 hod u Otického muzea. K 
zakoupení bude i vánoční punč.  
 Všichni jste srdečně zváni. 
Za podporovatele muzea  

Ondřej Vrbický 
(foto: Otické buchty z muzea) 

 V dnešní době jsme svědky zvýšené trestní 
činnosti páchané na seniorech. Jde o podvody, 
vystupňovaný tlak, hrozby, lži, krádeže, ale i 
agresivní útoky. Pachatelé se cíleně zaměřují na 
seniory proto, že jsou pro ně „lehčí“ obětí 
kriminality, a to zejména kvůli jejich vyššímu věku. 
Podvodník, případně agresor, se chová ke své oběti 
sofistikovaným způsobem s dopředu dobře 
promyšleným (často organizovaným) programem. 
Scénář vymyšlených legend 
K často používaným metodám podvodníků patří 
legenda vnuk, příbuzný – pachatelé oslovují seniory 
telefonicky, představují se jako jejich příbuzní a 
žádají půjčení peněz na různé účely. 
Legenda služby – pachatelé navštěvují seniory 
přímo u nich doma a představují se jako pracovníci 
různých podniků, institucí s tím, že přišli odepsat 
plyn, vyměnit elektroměr, zvýšit důchod, vyplatit 
výhru apod. 
Legenda podomní prodej – pachatelé taktéž 
navštěvují seniory u nich doma a nabízejí jim na 
prodej nekvalitní a předražené zboží (hrnce, nože, 
přikrývky).  

Mimo uvedených legend pachatelé používají i jiné 
strategie, kterými se snaží získat důvěru seniorů. 
Nabízejí různé práce, opravy, představují se jako 

Proč se senioři stávají tak 
často oběťmi podvodníků? 



Podvodníci (ať už to jsou jednotlivci nebo skupiny) 
se vždy budou zaměřovat na nepoctivou 
manipulaci, lži a získávání výhod na úkor svých 
obětí. Ochrana před nimi si nárokuje na zvýšenou 
pozornost všech složek (restriktivní, informačně-
edukační, technologické), které mohou zastavit 
nečestné chování. Právě kombinací technických 
opatření a vzdělávání veřejnosti (včetně edukace 
seniorů) bychom se mohli v budoucnu účinně 
bránit novým rizikům a aktuálně existujícím 
rafinovaným podvodům. 

Autor: PhDr.Mariana 
Račková PhD., psycholožka online poradny MOJRA 

 Možná už jste si všimli, že dům, ve kterém byla v 
provozu hospůdka “U Smolíka” na Kylešovské ulici, 
změnil svůj venkovní vzhled a možná vás i zajímá, 
zda dochází ke změnám i ve vnitřních prostorách a 
v jejich využití.  
Po ukončení provozu hospůdky jsme se rozhodli 
prostory zrekonstruovat a využít je k novým 
účelům. Cílem rekonstrukce bylo vytvoření zón pro 
chvíle vašeho odpočinku formou aktivního pohybu, 
ale i relaxu. Již několik let vám nabízíme skupinové 
lekce cvičení pro zdraví, např. pilates, fyziojóga, 
cvičení pro zdravá záda či zdravá chodidla, latina 
pro ženy či kruhový trénink.  
Pro děti od 2 let pod vedením zkušených 
instruktorů organizujeme pohybové kroužky a lekce 
plavání. V letošním roce jsme pro děti z MŠ a ZŠ 
zorganizovali závod “O nejrychlejšího vrchaře”, 
který budeme připravovat i v příštím roce, a nově 
máme v plánu zorganizovat pro děti na ZŠ i 
“netradiční víceboj”.  
Pro ženy organizujeme dvakrát ročně víkendový 
pobyt se cvičením a relaxem v hotelu Holzberg v 
Suché Rudné a v Resortu Sobotín.  
Rovněž nabízíme individuální lekce, které jsou 
vhodné v případech chronických bolestí zad, 
poúrazových stavů či jiných zdravotních problémů. 
Najdete u nás i služby maséra a kosmetičky. V 
letošním roce zde vzniklo i POSPOLU …centrum 
komplexní péče o ženy - cílem centra je poskytovat 
ženám komplexní péči jak o jejich zdraví, psychiku, 
tak i o jejich nově narozená miminka. Spojily jsme 
síly a nyní vám nabízíme nejen předporodní kurzy, 
kurzy cvičení po porodu, kurzy první pomoci a 
manipulace s novorozencem, ale i individuální 
terapie, např.  fyzioterapie pro ženy, laktační 
poradenství, psychoterapii a individuální péči po 
porodu či po gynekologických operacích a 
následnou péči o jizvy.   

A největší novinkou, o kterou bych se s vámi ráda 
podělila, je otevření sauny. Už od listopadu můžete 
využít jak privátního pronájmu, tak individuálního 
vstupu do naší sauny. Připravujeme pro vás i 
saunové rituály. Sauna je pro max. 6 osob, abychom 
zachovali vaše pohodlí. Sauna je společná, ve středu 
a v sobotu dopoledne nabízíme možnost saunování 
při nižších teplotách a od prosince bude čtvrtek 
vyhrazen pouze ženám.  
Rezervace do sauny či na naše lekce probíhá 
prostřednictvím našeho rezervačního systému na 
www.4pohyb.cz  

Naším cílem je poskytování výše uvedených služeb 
v příjemném prostředí a individuální přístup ke 
každému z vás. Těšíme se na setkávání v 
pohybovém studiu 4pohyb Otice  

Markéta Smoleňová 

Otický medailonek 

Zlato a bronz z mistrovství světa 
Michal Poledník a jeho věrný přítel Hicham 
vybojovali 3. místo na Mistrovství světa v 
canicrossu. Třiceti čtyř letý občan Otic Michal 
Poledník se tomuto dynamicky rozvíjejícímu sportu 
věnuje už od roku 2013. Za tu dobu se vlastním 
úsilím vytrénoval až k svému splněnému snu. Sám 
o svém úspěchu začíná takto: „Přesně před deseti 

lety jsem si poprvé vyzkoušel canicross s půjčenou 
fenečkou Border kolie. Definitivně jsem se vykašlal 
na fotbal, který jsem šestnáct let hrál, jelikož jsem 
se více viděl v individuálním sportu a začal jsem 
běhat.“ Největší progres ve výkonnosti se dostavil, 
když začal s atletikou v opavském Sokole.  
První tři roky závodil se psy od přítelkyně, poté již 
se svým pejskem Břéťou, ale do absolutní světové 
špičky se prokousal až nyní díky 3 a půl letému 

4pohyb Otice 

Michal Poledník a Hicham 

http://www.4pohyb.cz


že to jde urvat, když tomu člověk jde naproti a 
vytrvá,“ uzavírá svůj příběh zlatý a bronzový Michal 
Poledník z Otic. 

Příběh zpracoval Ondřej Vrbický 
(Foto: Michal Poledník)  

 Patnáctileté Barči Andrlové z Otic se letošní 
atletická sezóna nadmíru vydařila. Jejím největším 
úspěchem bylo druhé místo na Mistrovství ČR 
starších žákyň, ale nebyl to zdaleka úspěch jediný. 
Již v pěti letech začala docházet do atletické 
přípravky opavského Slezanu, následně do Sokola, 
kde se učila sportovní všestrannosti. V 6. třídě 
přestoupila na sportovní základní školu, kde se 
ukázalo její nadání pro silové technické disciplíny, 
hlavně hod oštěpem. Po doporučení ředitele školy 
začala trénovat pod trenéry specialisty Jiřím 
Grulichem a později také Michaelou Vedrovou. Její 
výkonnost strmě stoupala a úspěchy se začaly 
dostavovat.                       

Rok 2023 byl zatím pro Barču, atletku TJ Sokol 
Opava, nejúspěšnějším. Na zářijové Mistrovství ČR 
odjížděla jako Mistryně Moravy a Slezska s 
výkonem 45,75 metrů, s kterým byla na průběžném 
prvním místě českých žákovských tabulek a který ji 
dával velké naděje bojovat o nejvyšší příčky i na 
republikovém šampionátu. Což také potvrdila hned 
prvním hodem, kdy se dostala do vedení za výkon 
45,23 metrů. Tento stav trval až do poslední série, 
kdy bohužel soupeřce ‚ulítl‘ oštěp až na 46,23 
metrů. Nutno říci, že tento hod je dosud platným 
nejdelším hozeným na našem území v příslušné 
kategorii, Barča tedy drží druhý nejdelší hod roku 
2023, právě z Mistrovství Moravy a Slezska. „První 
pokus byl skvělý, bohužel v dalších mě trochu 
zlobila technika a v poslední sérii mě soupeřka 
přehodila," líčí své stříbrné vystoupení sympatická 
studentka ekonomického lycea opavské Obchodní 
akademie. 
Tímto výkonem se kvalifikovala na Mezistátní 
utkání žákovských reprezentací U16 Česká 
republika - Chorvatsko -Slovinsko - Maďarsko - 
Slovensko, které se konalo v Trnavě. V  tomto 

greysterovi Hichamovi. „Hichamek je vysněný 
dokonalý závodní velikán. Oba nás běhání 
neskutečně baví,“ prozrazuje o sobě a svém 
závodním partnerovi. „V canicrossu je nejdůležitější 
souhra se psem. Pokud máte skvěle natrénovaného 
psa, můžete porazit i kvalitnější běžce, než jste vy,
“ líčí tajemství úspěchu Michal.             
Po mnohaletém úsilí, nekonečných trénincích a 
tvrdé dřině se jim podařilo vybojovat třetí místo na 
letošním světovém mistrovství v canicrossu, který 
se konal v německé Leipě nedaleko Jessenu. 
Reprezentoval tak nejen Českou republiku, ale i 
rodné Otice.  
„Vyhráli jsme letošní kvalifikace, byli druzí na 
mistrovství ČR a najednou přijde sobotní start na 
Mistrovství světa v Leipě, kterého se zúčastnilo na 
tisíc závodníků z  celého světa. Ten den, kdy se 
všechno sešlo, kdy jsme v sobě našli s Hišim to, na 
co jsme celý rok dřeli. Doběhli jsme na třetím místě. 
První neporazitelný flying Ben, druhý Ondra 
(kolega z  reprezentace) a pak…pak už my! S 
luxusním náskokem patnáct vteřin na čtvrtého 
francouze,“ dělí se o své pocity ze závodu Michal. 
„V neděli už jsem na druhou pozici nekoukal, 
chybělo 9 vteřin na Ondru, ale nedělal jsem si iluze 
a byl realista. Je výkonnostně ještě trochu jinde a 
manko devíti vteřin je v canicrossu téměř nereálné 
smazat. Soustředil jsem se pouze na svou pozici. 
Stačilo ho udržet za sebou, což se více méně bez 
problémů povedlo, i když v neděli byla trať už fakt 
těžká a lehkému francouzovi hrála do karet. Běželi 
jsme hlavně v lesním terénu na 4,2 kilometrů 
dlouhé trati. 5 dní předtím vydatně pršelo, povrch 
byl tedy rozmoklý a bahnitý. A skutečnost? Bereme 
třetí místo na MS, je to sen??? Ty vole není!,
“ raduje se zaslouženě otičák Michal Poledník.  
Díky tomuto výsledku byl vybrán do tříčlenné 
národní canicrossové štafety, se kterou ještě týž 
den v těsném finiši vybojoval zlaté medaile a k 
titulu druhého vícemistra světa v individuálním 
závodě tak přidal i titul mistra světa v závodu 
štafet.  
„Ta desetiletá cesta mě hodně naučila, a když se k 
tomu vracím zpětně v myšlenkách, všechno mělo 
své místo a smysl. Za všechno vděčím bývalé 
přítelkyní Barboře Kabátové, která mě do světa 
canicrossu vtáhla, a život se psy se stal mým žitým 
snem,“ svěřuje se Michal.  
„Tímto příspěvkem jsem chtěl říci, že ač se to zdá 
třeba nedosažitelné, můžeš to být i ty! Můžeš to 
dokázat, i když to může trvat opravdu dlouho a 
začínáš od nuly. Stačí se nenechat zlomit a nedat na 
blbé kecy druhých. Jestli tímto dodám motivaci 
alespoň jednomu člověku, tak se to povedlo. I 
kdybychom už nikdy nic nevyhráli, dokázali jsme si, 

Stříbrná oštěpařka  
Bára Andrlová 



výběru startovala mládež absolutní české špičky. V 
silném protivětru vybojovala Barča solidní páté 
místo a přispěla tak k zisku zlatých medailí, které 
Česká republika jako tým vybojovala. V nabitém 
září dokázala ještě zvítězit ve své disciplíně na 
Mistrovství republiky družstev, kdy oštěp dolétl do 
vzdálenosti 43,49 a nikdo nehodil více. Výrazně tak 
dopomohla k 6. místu Sokolu Opava.  
Výborné výkony nezůstaly bez odezvy a po účasti 
na Olympiádě dětí a mládeže, kde vynikl její talent 
k oštěpu, byla vybrána do Krajské atletické 
akademie v Ostravě. Tam bude trénovat pod 
vedením bývalého trenéra Nikoly Ogrodníkové 
Stanislava Šušky. Její stále ještě začínající kariéra 
zdá se začíná nabírat na pořádných obrátkách.  
Co se týče nejbližších cílů, má nenápadná dívka s 
dynamitem v ruce jasno: „Příští rok chci rozhodně 
zabojovat o Mistrovství Evropy do osmnácti let a 
také minimálně obhájit druhé místo z Mistrovství 
republiky," uzavírá své dosavadní úspěchy Barča 
Andrlová z Otic. 
Zatím má našlápnuto dobře. Držíme jí palce, ať se jí 
to podaří. Hodně štěstí. 

Autor: Michal Poledník 
(foto: Naďa Andrlová) 

 Příroda se zahalila do pestrých podzimních barev, 
skončilo bezstarostné období prázdnin a všem 
žáčkům a pedagogům začal nový školní rok. Kdo se 
do školy nejvíce těšil,  byli určitě naši noví prvňáčci. 
Slavnostní přivítání proběhlo 4. září, kde 15 
prvňáčků z  Otic a Uhlířova přivítala jejich paní 
učitelka Jana Honková, paní ředitelka Romana 
Evjáková a také pan starosta Vladimír Tancík. Děti 
si prohlédly třídu a školní družinu, dostaly malé 
dárky na přivítanou a příspěvek 2 000 Kč na nákup 
školních pomůcek, kterou jim věnovala obec Otice. 
Všem novým žáčkům přejeme, ať je jim škola 
rádcem, přítelem a pomocníkem. V tomto školním 
roce bude školu navštěvovat celkem 81 žáků.  
Prázdninové měsíce jsme, tak jako každoročně, 
využili k intenzivním úpravám a modernizaci školy. 
Během prázdnin začala realizace projektu – 
Modernizace odborné učebny, školní družiny a 
zajištění bezbariérovosti na ZŠ Otice. Projekt je 
spolufinancován Evropskou unií a měl by být 
dokončen v  listopadu 2023. Přípravný týden byl 
zahájen školením pedagogů v oblasti formativního 
hodnocení. Náplň kurzu byla zaměřena na rozvoj v 
oblasti stanovování vzdělávacích cílů a kritérií 
úspěchu, vedení třídní diskuse a poskytování 
zpětné vazby, seznámení se s  technikami a 
konkrétními postupy, které učitelé mohou  zařadit 
do své praxe. 

V  úterý 5. září v  naší škole proběhly volby do 
Žákovského parlamentu. A co je vlastně Žákovský 
parlament? Je orgánem žáků 3. – 5. ročníku, který 
prostřednictvím zvolených zástupců umožňuje 
nejméně jednou měsíčně diskutovat s  vedením 
školy a  demokratickou cestou hledat a  nalézat 
nejvhodnější řešení problémů žáků, uspokojování 
jejich potřeb a  zájmů. Zvyšuje tak zájem žáků 
o  školní společenství. Žákovský  parlament  je 
jednokomorový, jelikož jsme školou pouze s  I. 
stupněm. Demokraticky zvolený Žákovský 
parlament tvoří 6 zástupců, z  nichž byli 7. září 
z v o l e n i p ř e d s e d a - To m á š G o t z m a n n , 
místopředseda - Pavel Mikošek a tisková mluvčí - 
 Anna Žůrková.  
V  září naše škola opět spolupracovala s  obcí při 
přípravě Zelných slavností. Vystoupení žáků 
zahrnovalo krátké hudební, taneční a recitační 
prvky a bylo tematicky zaměřené na sousední státy, 
se kterými má obec Otice družební vztahy, tedy 
Slovensko a Polsko. Škola dále připravila výtvarné 
dílničky pro děti a minijarmark výrobků, které 
k  této příležitosti vyrobili žáci ve školní družině. 
(Výtěžek z  prodeje a tvoření bude použit ve 
prospěch žáků ZŠ Otice.) Děkujeme tímto paní 
Marii Mikoškové, která s  námi vše konzultovala a 
zorganizovala.  
V  rámci environmentální výuky proběhl   25. září 
projekt Sadařova stezka. Žáci se prostřednictvím 
interaktivních činností seznámili s hospodařením 
na zemědělské půdě tvořené ovocnými sady. Na 
závěr žáky čekala ochutnávka suchých plodů a 
čerstvé ovocné šťávy.  

Další zajímavý projekt „Chraňte svět čistýma 
rukama“ proběhl 13. října. Lektorský tým Slezské 
nemocnice Opava velmi profesionálně přizpůsobil 
výklad věkové skupině žáků I. stupně, přednáška 
byla  interaktivní, přínosná a zábavná. Žáci získali 
spoustu cenných znalostí a dovedností. Součástí 
akce byla také prohlídka sanitního vozu, která byla 
skvělým zakončením celého projektu.  

Základní škola



dopolednem. Žáci se proměnili ve  strašidelné a 
kouzelné bytosti a naše škola ve školu čar a kouzel. 
Děti si užily zábavu, kreativní tvoření a dozvěděly 
se zajímavé informace o Halloweenu a  Památce 
zesnulých - svátku, který je tradiční v České 
republice. V  16:30 se pak žáci MŠ a ZŠ se svými 
rodiči shromáždili na školním hřišti. Velkým 
překvapením pro děti byl tanec, který předvedla 
strašidla z  muzea. Všechny děti, které i přes 
nepříznivé počasí zvládly cestu s  lampiony, získaly  
vstupenku do strašidelného muzea. Děkujeme 
všem, kteří s  námi tuto akci připravili, a také 
Hasičskému sboru Otice, který zajistil bezpečný 
průchod obcí. Veliká pochvala patří žákyním 3. 
ročníku, které v  sobotu 4. 11. svým vystoupením 
potěšily rodiče našich nových občánků.                   
V  rámci koncertu ŽPS Otice vystoupí 17. listopadu 
také náš školní sbor a další adventní vystoupení 
proběhne  v Uhlířově.  
Čas Adventu a Vánoc je pro děti nejkrásnějším 
obdobím roku, obdobím těšení se, toužení, ale 
hlavně prožívání radostných chvil se svými 
nejbližšími.                         
Přejeme tedy dětem a Vám všem poklidné 
prožití vánočních svátků v  rodinném kruhu a 
mnoho úspěchů, radosti a především pevné zdraví 
v novém roce 2024.  

 Kolektiv ZŠ 
(foto: ZŚ Otice) 

 Do naší školičky se vrátily některé děti již na 
konci srpna, kdy rodiče využili prázdninový provoz. 
V  tomto př ípravném týdnu paní uč itelky 
připravovaly pro děti estetické a podnětné 
prostředí, vyzdobily jednotlivé třídy, obměňovaly 
hračky a pomůcky. V rámci adaptace přicházely 
nově přijaté děti i se svými rodiči seznámit se 
s  prostředím, pohrát si, prozkoumat zahradu a 
seznámit se se svými učitelkami. První odloučení 
od rodičů zvládly většinou s  úsměvem. Paní 

učitelky jim byly oporou spolu s  plyšovým 
krtečkem, který je bude doprovázet při všech 
činnostech celého dne a bude jejich kamarádem. V 
ostatních dvou třídách proběhl první zářijový den 

K utváření si pozitivního vztahu k  přírodě a k 
ochraně životního prostředí u dětí využíváme 
rozmanité činnosti, aktivity a projekty. Jedním 
z nich je projektový den pod názvem Den stromů, 
který realizujeme vždy v  říjnu. Také letos se žáci 
vydali na Otickou sopku, kde je kromě krásné 
podzimní přírody čekala zajímavá přednáška, 
kterou pro nás připravili členové Mysliveckého 
spolku. Děkujeme. 

Na začátku října absolvovali žáci 4. a 5. ročníku 
projekt zaměřený na dopravní výchovu. Ve školicím 
středisku v Malých Hošticích si zopakovali pravidla 
silničního provozu. Teoretické poznatky pak 
zúročili při praktické výuce na kolech na dopravním 
hřišti. Žáci byli nadšeni a odnesli si spoustu nových 
poznatků a zkušeností. 
Důležitým faktorem v oblasti výchovy a vzdělávání 
na základních školách je také prevence rizikového 
chování. Základním cílem primární prevence 
rizikového chování u žáků je výchova k předcházení 
rizikových projevů chování, ke zdravému životnímu 
stylu, k rozvoji pozitivního sociálního chování a 
rozvoji psychosociálních dovedností a zvládání 
zátěžových situací. K naplňování těchto cílů slouží 
jednak  aktivity a činnosti, které jsou součástí běžné 
výuky, a   dále projekty, které na naší škole realizují 
externí společnosti. Jednou z  nich je firma 
Renarkon, se kterou   dlouhodobě spolupracujeme.  
První ze tří bloků preventivního programu „Buď 
OK“ pořádaných firmou Renarkon proběhl 
v pondělí 23. 10.   a byl primárně zaměřen na klima 
třídy, podporu spolupráce a soudržnosti třídního 
kolektivu a také na rozvoj vzájemné komunikace. 
Ve středu 25. října se žáci 5. ročníku zúčastnili 
zábavného dopoledne na Základní škole T. G. 
Masaryka v Opavě. Žáci si vyzkoušeli elektronickou 
stavebnici BOFIN, oživovali roboty, sledovali pod 
mikroskopem hmyz a vyzkoušeli si různé chemické 
pokusy. Páťákům se program velmi líbil   a někteří 
z nich na tuto školu zamíří příští školní rok.  
Hned po podzimních prázdninách nás čekala 
tradiční Slavnost světel, kterou jsme letos 
uspořádali ve spolupráci s  obcí Otice a Otickým 
muzeem. Slavnost byla naplánována na úterý 31. 
10. a pro žáky ZŠ začala hned ráno  Halloweenským 

Mateřská školka



Drakiáda: říjnová akce pro rodiče s dětmi na Otické 
sopce s opékáním párků. Škoda, že nefoukalo, ale i 
tak jsme si tuto akci užili. Děkujeme paní 
Havránkové za zázemí v  areálu a přípravu ohně, 
uvaření čaje.  
Opět se vracíme i k výtvarným soutěžím. Podzimní 
patří drakům, kteří na nás pokukují po celé školce. 
V  prosinci vystřídá draky Ledové království.   V 
letošním školním roce jsou pro děti připraveny opět 
odpolední zájmové aktivity – Flétnička, Tanečky, 
AJ, Míčové hry, Keramika a Cvičení pro rodiče s 
dětmi. Fotografie z akcí a činností jednotlivých tříd 
najdete na webových stránkách. 
Brigáda: Velké poděkování patří všem rodičům, 
kteří si našli čas a přišli pomoci s úpravami a nátěry 
herních prvků a plotem kolem MŠ. Brigáda 
probíhala tři čtvrtky a jedno sobotní odpoledne. Za 
organizaci celé brigády patří dík panu Lukáši 
Potepovi. 
V  listopadu se zaměříme na výchovu ke zdraví. 
Školku navštíví studentky zdravotní školy, které 
dětem vysvětlí hravou formou, jak se starat o 
zoubky.  
V  prosinci se budeme těšit na Mikuláše, Advent, 
Vánoční besídku a nadílku pod stromečkem. MŠ 
bude uzavřena od 23. 12. 2023 a opět se uvidíme v 
novém roce v úterý 2. 1. 2024.  
Pohodové Vánoce a hodně zdraví do nového roku 
2024 přeje kolektiv MŠ. 

Vaše p. učitelky  
(foto: MŠ Otice) 

Ze života spolků 

 Završením jubilejního sborového roku ŽPS Otice 
bude adventní koncert v neděli 17. 12. 2023 v 15. 30 
hodin v opraveném kulturním domě. 

Pamětníci našeho prvního adventního koncertu v 
roce 2013 si jistě vzpomenou, že s námi tenkrát 
vystoupily děti ŽS Otice a zazpívaly si s námi v 
živém Betlému koledy. Proto se sbor i letos 

s  radost í , očekáváním nových záž i tků a 
navazováním dětských přátelství, v nově vzniklém 
kolektivu.  
V  těchto krásných dnech jsme využívali co nejvíce 
školní zahradu ke hrám na čerstvém vzduchu a 
starší děti se vydávaly i na delší procházky na 
Otickou sopku, kde si hrály na Badatele a zkoumaly 
krásy přírody.  
Pro předškolní děti mají paní učitelky přichystáno 
plno zajímavých aktivit, projektů, které přispívají 
k  celkové připravenosti budoucího školáčka. Pro 
rozvoj předčtenářské gramotnosti nám vyrostl 
v  šatně Strom pohádek, na který rodiče zapisují 
názvy knih přečtených doma. Pondělky patří 
projektu: Svět nekončí za vrátky, cvičíme se 
zvířátky. Cvičení probíhá v tělocvičně ZŠ s možností 
pohybu ve větších prostorách. Ostatní děti zapojené 
do tohoto projektu využívají prostor MŠ. Každý 
čtvrtek probíhá Předškoláček, ve kterém si děti 
procvičují všechny oblasti, které jsou důležité pro 
další poznávání a učení. Snažíme se také o rozvoj 
ICT. Práce na tabletech, interaktivní tabuli,  Bee-bot 
včelky.Další naší prioritou je rozvoj Polytechnické 
výchovy.Děti zkouší svou zručnost při práci u 
ponku zatloukáním hřebíčků, smirkováním aj. 
aktivitami.  

První zapojení rodičů bylo v  září do Zelných 
slavností výrobkem z  hlávky zelí. Ten vyzdobil 
podium v  nově zrekonstruovaném KD. Děvčátka 
z  velké třídy na slavnostech i zatančila taneček 
Beruška.  
V  září za námi přijelo divadlo s  pohádkou O 
čarovném semínku, v  říjnu divadlo Letadlo 
s  pohádkou Průzkumníci v  lese. V  listopadu nás 
čeká hudební program Já nic, já muzikant a 
v prosinci poslední divadlo roku 2023 s pohádkou 
Čarovné Vánoce.  
Jablíčkohraní: Akce pro rodiče s  dětmi, která se 
uskutečnila na konci září na školní zahradě a 
sklidila úspěch. Byla možnost vyzkoušet si proces 
moštování, ostrouhat si nejdelší slupku z  jablíčka, 
hrát si s  jablíčky a nechybělo ani pohoštění 
z  jablíček v  improvizované Cukrárně, které 
připravili rodiče. Rozcházeli jsme se za setmění 
v dobré náladě, maminky i s novými recepty. 

ŽPS Otice



domluvil s vedením školy a paní učitelkou 
Kristýnou Moserovou, která vede dětský sboreček, 
na společném vystoupení a možná tak založil 
tradici spolupráce vždy v jubilejním roce ŽPS.  
Na koncertu zazní hlavně české koledy, ale i 
duchovní skladby nebo současné moderní vánoční 
písně se sóly Evy Štýbarové, Jany Rittmannové a 
Julie Šteyerové jako hosta ŽPS a dalších skvělých 
zpěvaček sboru v duetech nebo oktetech.      

Srdečně Vás zveme, milí přátelé, nejen na poslech 
vánočních písní, ale i na malé posezení s 
o b č e r s t v e n í m , j a k j s t e b y l i z v y k l í v e 
„starém“ kulturním domě . Vstupné bude 
dobrovolné.                                                             

Bohuslava Kvarčáková 
(foto: ŽPS Otice) 

  
 Spějeme ke konci letošního roku a tak je třeba pár 
věcí sdělit. Nebyl pro nás všechny jednoduchý, ale 
věřím, že jste se s ním vážení spoluobčané,  

„poprali“ dobře. Činnost klubu spočívala v úklidu, 
zvelebování, výsadbě stromků, opravách střelnice a 
jejího okolí. Uskutečnili jsme několik klubových 
soutěží, někteří z nás absolvovali soutěže okresní.  
Zúčastnili jsme se výsadby stromků pořádanou 
obcí. V  letošním roce jsme bohužel neobhájili 
loňské prvenství v  nultém ročníku Gulášfestu u 
příležitostí Otického karmaše. Avšak mohli jsme 
naši obec reprezentovat v tomto umění na oslavách 
775. let založení družební obce Čechynce na 
Slovensku. Obsadili jsme šesté místo z  jedenácti 
účastníků. Velice si tohoto umístění ceníme, coby 
jediného zástupce z  ciziny, a také s  ohledem na 
výrazně jiné chutě místních obyvatel, kteří hovoří 
převážně maďarsky.  

Od základního spolku AVZO, který sídlí v  Kutné 
Hoře, jsme obdrželi Čestné uznání za příkladnou 
reprezentaci na úseku zájmové střelecké činnosti. 
Jsme „potomci“ bývalého Svazarmu.  
Snažíme se výpomoci na již tradičních Zelných 
slavnostech. Letos se prodalo 600 porcí obcí 
uvařené zelňačky. Na slavnostech je stále 
atraktivnější vzduchovková střelnice. Tu jsme letos 
obohatili o   pohyblivé terče. Jsme potěšeni, jak 
velký byl zájem o tuto atrakci a to nejen u dětí, ale 
také u dospělých. Svědčí o tom 3500 kusu 
vystřelených vzduchovkových nábojů - diabolek. 
Každého účastníka určitě potěšila malá pozornost 
klubu.    

Vážení spoluobčané, před námi je ještě kousek 
letošního roku, přeji Vám jménem vedení Klubu 
střelectví nejen do zbytku roku, ale i do roku 
dalšího hodně zdraví, štěstí, spokojenosti, pohody a 
také optimismu.  

Pavel Lesák 
(foto: KS Otice) 

  

 V říjnu jsme se zúčastnili tradičního Dne stromů, 
který pořádá naše škola. V prostoru kynologického 
cvičiště jsme připravili pro děti a paní učitelky dvě 
stanoviště. Na jednom z nich pan František Kalus 
dětem povídal o kořenovém systému stromů, 
ukazoval jim rozdíly a vysvětloval 
příčiny polomů. Učil děti poznávat listy a jehličí 
stromů a třeba i upozornil, 

Klub střelectví 

Myslivci dětem



všechny děti užily společně s  rodiči i prarodiči a 
vítězové si domů odnesli sladké odměny. 
Pro Jednotku sboru dobrovolných hasičů (JSDH) v 
Oticích byla velice náročná noc z 13. na 14. září. Po 
večerní bouřce s přívalovým lijákem jsme 
odčerpávali vodu z domů a sklepů ve středu obce. 
Voda z  polí společně s  bahnem a další biomasou 
ucpala kanálovou soustavu a zalila náves. Toho 
večera došlo také v noci k zaplavení komunikace na 
Rybníčkách, kde nám nezbývalo nic jiného, než po 
domluvě s Policii České republiky a Správou údržby 
silnic komunikaci uzavřít a po opadnutí vody se 
rozhodnout podle průzkumu zda je třeba 
v některých nemovitostech čerpat vodu ze sklepů. 
Po náročném zásahu jsme následující další dny 
pomáhali s  organizací Zelných slavností ať už 
personálně, logisticky či materiálně.  

Muži reprezentovali Otice na Okrskové soutěži 
konané v  říjnu ve Štítině. V  kategorii nad 35 let 
jsme časem 21,46 porazili i sbory, které jsou 
v  kategorii do 35 let a závodí v hasičské lize, a 
získali jsme krásné první místo. Nadarmo se neříká, 
co se v mládí naučíš, ve stáří jako když najdeš.  
V  říjnu se rovněž uskutečnilo pravidelné školení 
strojníků a zkouška čerpadel v Raduni, kde jsme si 
vyslechli pochvalu za kvalitní připravenost v 
teoretické i technické oblasti.  
V listopadu se velitelé JSDH po roce sešli na 
Magistrátu města Opavy, kde se na celodenním 
školení dozvěděli spoustu užitečných informaci 
potřebných k řešení mimořádných událostí. 
Dětská sezóna v  požárním sportu začala 8. září 
soutěží v obci Sosnová. Následovala soutěž v Sádku 
a ve Vávrovicích. Ne vždy se daří, ale pevně věříme, 
že jarní pokračování bude úspěšnější i s ohledem na 
hendikep našeho staršího družstva, které díky věku 
poskočilo z  mladších žáku do žáku starších. Tito 
otičtí hasiči se rázem stali nejmladšími ve své 
kategorii a ke stupňům vítězů se musí propracovat.  

že modřínu jehličí na 
zimu opadává, takže 
se může jevit jako 
uschlý strom. Druhé 
stanoviště si rozdělil 
Pavel Pater se mnou, 
abychom mohli děti 
seznámit se zvěří, 
která v Oticích a okolí 
d o p o s u d ž i j e . 
Respektive přežívá. 
Ale taky se seznámily 
se zvířaty, která jsou 
v našem okrese jen v silně zazvěřených honitbách. 
Děti si tak prohlédly vycpaniny kuny skalní, 
vypreparovanou hlavu muflona, vycpané káně i 
bažanta. Myslivci jim ukázali na názorných 
příkladech, jak má vypadat průběrný odlov a 
vysvětlili dětem, že lov je pro myslivce jen malé 
procento z péče o přírodu a zvěř. 
Děti si mohly vyzkoušet signály nebo se podívat 
přes puškohled.  

Oba myslivci dětem a pedagogům objasnili základní 
pravidla chování v  lese a přikrmování zvěře. Děti 
tak vědí, že kaštan nemá být sušený u ústředního 
topení, že do lesa není vhodné nosit zvířátkům 
pečivo na drátku nebo plesnivý chleba či shnilá 
jablka. Natož pak pouštět volně pobíhat psy.  
Touto cestou děkuji i Vám rodičům a občanům obce 
za to, že nám neničíte myslivecká zařízení a jste 
dětem příkladem v chování v lese. Některé z Vašich 
dětí možná bude mít zájem pracovat v mysliveckém 
kroužku, který chceme otevřít. Tak Vás žádám, 
abyste děti v tomto kroku podpořili.  

Vladimír Tancík 
(foto: Myslivecký spolek Otice) 

Vážení spoluobčane, 
rád bych shrnul poslední kvartál roku 2023 a 
okrajově nahlédl do roku nového. 
Sbor otických hasičů uspořádal 3. září další kolo 
koloběžkových závodů na  ulici Domky. Akci si 

JSDH Otice  



velmi děkuji organizátorům brigády a všem 
brigádníkům za to, že jim není lhostejné místo, ve 
kterém žijí.  
Mimo to všechno, co se nám přes podzim podařilo, 
plánujeme stále dopředu. Rádi bychom opět 
uspořádali sáňkářské závody. Termín určuje 
příroda, doufejme, že nám bude nakloněna a 
potkáme se na Kamenné hoře. Rovněž nemohu 
zapomenout blížící se Hasičský bál. Do konce roku 
se ještě setkáme u stromečku v parku u pekárny, 
kam vás všechny srdečně zveme třetí adventní 
neděli na vánoční punč. 
Za sebe a otické hasiče Vám přeji klidné prožití 
vánočních svátků a do nového roku mnoho zdraví, 
rodinné a pracovní pohody. 

Jan Potepa 
Velitel SDH, JSDH Otice 

 Začátek srpna jsme zahájili uspořádáním 
nohejbalového turnaje u nás v Oticích. Zúčastnilo 
se ho 10 družstev. Na krásném prvním místě se 
umístil tým z  Vřesiny, na druhém skončily 
Štáblovice a třetí místo obsadily Otice.  

V září jsme nijak nepolevili a přichystali 
občerstvení u nově otevřeného kulturního domu na 
Zelných slavnostech. Myslím, že za pomoci 
ostatních obecních spolků se 13. slavnosti velice 
vydařily.  
Letos nás už bohužel žádná společná akce nečeká, 
ale rádi bychom všechny pozvali na tradiční ,,Hod 
vánočním stromkem“, který uspořádáme první 
víkend v lednu 2024, občerstvení bude zajištěno. Na 
všechny se moc těšíme.  
Závěrem bych chtěl všem popřát klidný a pohodový 
konec roku 2023 a do toho nového jen to nejlepší. 

Hřivnáč Petr, předseda nohejbalu 
(foto: Nohejbalisté Otice) 

Otických hasičských dětí je jako smetí, proto vždy 
na každé soutěži od letošního září startují také noví 
mladší žáci.  

Vrcholem a obrovským překvapením pro všechny 
byl snad historicky první postup starších žáků do 
krajského kola, ve kterém náš sbor reprezentovali 
11. listopadu na orientačním běhu a  hasičské 
všestrannosti v Ústřední hasičské škole v  Janských 
Koupelích. Dvě pětičlenná družstva na dvou 
kilometrech plnila úkoly ať už ze zdravovědy, 
hasičských uzlů či střílení ze vzduchovky. Naše děti 
skončily na desátém místě a jak se říká, dobré 
počasí je poloviční úspěch a o ten zbytek se postará 
dobrý kolektiv závodníků. Ti naši se na soutěži 
navzájem podporovali, drželi spolu jako správný 
tým a odjížděli s  dobrým pocitem, který byl pro 
všechny největší odměnou. Jsme na ně právem hrdí. 
Otičtí hasiči se nevěnovali jen technické pomoci a 
sportu, ale podíleli se také na výzdobě Otického 
muzea. Vyřezávali dýně, které muzeu darovalo 
zahradnictví Weiss, a vůbec připravili u muzea 
velkou podívanou, která vyvrcholila lampionovým 
průvodem. Členové JSDH Otice zajistili pro 
účastníky této akce bezpečný přechod před 
přechody.  
Závěr letošního hasičského dětského kroužku bude 
tradičně patřit slavnostní večeři s  vedoucími 
mladých hasičů a vedoucími sboru, kde možná opět 
bude předčasně nadělovat Ježíšek. 
Chválihodným činem by se dala označit brigáda, 
kterou organizovali jednotlivci z řad místních 
hasičů a rodičů otických dětí. Společně s velkým 
množstvím dalších dobrovolníků jsme zrenovovali 
plot u místní školky, opravili a natřeli hrací prvky, 
venkovní lavičky a udělali další úpravy k zvelebení 
její zahrady. Na této akci se podíleli také prarodiče 
dětí a lidé, kteří ve školce už děti dávno nemají a 
přesto přiložili ruku k  dílu. A to se cení. Za sebe 

Otičtí nohejbalisté 



Okénko do historie 

(druhá část) 
 Znárodněná živnost rodiny Jacoba Pollaka zanikla 
spolu s její žádostí o navrácení dvakrát zabaveného 
majetku. Hostinec byl národním správcem svěřen 
Josefu Janečkovi z Otic a podnik Fruta Brno se 
postaral o likvidaci vybavení kvasírny zelí. Obě tyto 
stavby, spolu s dalšími chátrajícími budovami, už 
jen zdánlivě připomínaly dobu, kdy bylo branou 
podniku do světa vyvezeno tisíce kusů 
lokálních produktů. 
Budova č.p. 1 byla stavebně upravena, aby 
vyhovovala potřebám Místního národního výboru 
(MNV). Ten se do ní přestěhoval v roce 1953. Bývalá 
kvasírna zelí si musela na přestavbu počkat ještě 
další dva roky. „MNV v  akci ‚M‘ požádal Okresní 
národní výbor (ONV) o finanční příděl na výstavbu 
KD. ONV v Opavě vyhovělo žádosti a obci přidělilo 
částku 60.000 Kč. MNV se usnesl provést adaptaci 
budovy dřívější zelárny a likérky a dal zhotovit 
plány. Občané byli s  plány seznámeni a MNV je 
vyzval k odpracování bezplatných hodin,“* píše se v 
otické pamětní knize.  

 Přestavba zelárny na kulturní dům okolo roku 1955  
Ještě než se začalo s rekonstrukcí, sloužil kultuře 
sál hostince Žofie Klapetkové vtělený do národního 
podniku Živena. Program zajišťovala Občanská 
beseda (OB), jejíž činnost v polovině 50. let řídil 
Milan Trávníček z Otic. Velmi činným článkem OB 
byl místní divadelní soubor, ovšem vlivem 
přestěhování jeviště do sokolovny a opadem zájmu 
se spolek brzy rozpadl.   
V roce 1955 se začala výrobna kysaného zelí 
adaptovat na kulturní dům. Šlo to ale pomaleji, než 
se původně očekávalo, tři léta od jejího zahájení se 

dočítáme v místní kronice toto: „Na úseku 
zvelebení obce měl býti dokončen kulturní dům. 
Pro nedostatek ochotných pracovníků i materiálu 
nebyl plán na tomto úseku splněn.“* V době, kdy 
pokulhávala výstavba, zvýšila se výrazně úroveň 
kultury v Oticích. Při Osvětové besedě byl založen 
hudební kroužek Standa pod vedením Stanislava 
Janáčka a pěvecký kroužek pod vedením učitelky 
Frgalové.  
Nový kulturní dům s velkým jevištěm, hledištěm a 
místností pro herce byl slavnostně otevřen prvním 
plesem 16. ledna 1960. Náklady na jeho výstavbu se   
vyšplhaly na téměř 400 000 Kčs. Místní občané 
odpracovali stovky brigádnických hodin jak na 
stavbě budovy, tak při zvelebování okolí kulturního 
domu.  

 Hudební těleso Standa při Osvětové besedě Otice 
Počátkem 70. let byl velký prostor využíván mimo 
kultury v podobě plesů, tancovaček, divadelních 
představení či promítání filmů také k veřejným či 
podnikovým schůzím a po obnově Tělovýchovné 
jednoty místního Sokola i k cvičení žactva. Dále 
stoupala i úroveň pěveckého souboru, jehož vedení 
se ujala Jiřina Kaprová, a k poslechu a tanci hrály 
dva hudební soubory. Předsedou OB se stal velmi 
aktivní Ladislav Lucha.  

Setkání otických důchodců v roce 1987  

Minulost kulturního domu v 
Oticích  



Bývalý hostinec U zlatého kříže byl zdemolován a 
na jeho místě u mostu vyrostl bytový dům sousedící 
s budovou pohostinství a výseku masa.  
Největší investiční akcí na kulturním domě do 
konce 80. let byla generální oprava v roce 1977 v 
nákladu půl miliónu korun a o něco dražší z roku 
1986, při které byla opravena fasáda a přistaveno 
nové sociální zařízení. Programem na vysoké 
úrovni začalo místnímu kulturnímu domu od roku 
1980 konkurovat Jednotné zemědělské družstvo 
Pokrok v Oticích.   
Po roce 1989 a vzniku obecní samosprávy přešel 
kulturní dům pod správu obce Otice. O kulturu se 
dělil s PARS centrem. Jeho pravidelné diskotéky,  
výrazně méně pravidelné vystoupení folkových a 
country skupin spolu s kuželnou a tenisovými kurty 
byly živým obrazem Otických devadesátek. 
V souvislosti s kulturou v obci nelze opomenout 
věhlasné vánoční výstavy, které seskupení 
perníkářek pod vedením Vladimíry Pospíšilové 
pořádalo s pevnou pravidelností od roku 1994. 
Tradiční se staly i výstavy ovoce a zeleniny, turnaje 
ve stolním tenise a mnoho dalších sportovních, 
slavnostních či společenských událostí a to až do 
další velké rekonstrukce v roce 2021.  
Po dvou letech od uzavření jsme se v září dočkali 
otevření zcela nového kulturního domu v Oticích. 
Nelze si ani představit, co vše se v něm bude dít. 
Lze si jen přát, abychom kulturu v obci dále tvořili 
především my občané a abychom pamatovali na 
bohatou minulost naší obce.  
S úctou 

Ondřej Vrbický 

Kulturní dům v Oticích po roce 1990 
* Státní okresní archiv Opava, Pamětní kniha obce Otice (1938 
– 1966), NAD 790, inv. č. 24 

 Podzimní výstava v Otickém muzeu byla 
věnována organizaci otických zahrádkářů, která v 
letošním roce oslavila 60 let od svého založení. 

Připomeňme si v pár řádcích to, co se jim za tu 
dobu podařilo. 

Vznik Českého zahrádkářského svazu v Oticích se 
datuje k 1. červenci 1963. U zrodu stáli místní 
občané: František Weiss, Milan Kalus či Emil 
Ko s t ř i c a , k t e rý s e s t a l p ře d s e d o u t é t o 
šestnáctičlenné organizace po jednoročním 
‚předsedování‘ pánů Zeťka a Plecháče.  
Od svého počátku se organizace podílela na péči o 
veřejnou zeleň a údržbě veřejných prostor. Léta 
otičtí zahrádkáři pečovali například o zelené 
prostranství u kulturního domu, místního hřbitova 
stejně jako o své předzahrádky. Vyvrcholením 
pěstební sezóny byly výstavy ovoce a zeleniny, 
které se od roku 1975 odehrávaly každoročně.    

Členská základna se do osmdesátých let rozrostla 
na více jak padesát zahrádkářů. Rozšířila se 
spolupráce s organizacemi z okolních obcí, zejména 
pak Štáblovicemi, se kterými uspořádaly Otice v 
jubilejním roce 1983 bohatou výstavu. Výsledky 
otických pěstitelů byly vynikající a podobného 
hodnocení dosáhli i na dalších výstavách, na 
kterých si zahrádkáři vzájemně vyměnili své 
zkušenosti s členy jiných organizací či zahrádkáři – 
samouky.  
V devadesátých letech byl jednatelem svazu Milan 
Trávníček a pomyslně tak otevřel čtvrtou dekádu 
života organizace otických zahrádkářů. Ve svém 
projevu na výroční členské schůzi nezapomněl 

Historie otických zahrádkářů



zmínit, co vše dobrého se organizaci za tu dobu 
podař i lo. Mimo výstav y to byly tradiční 
zahrádkářské bály, zájezdy, společné besedy a 
mnoho dalších příležitostí k setkání obyvatel se 
stejným koníčkem, který je spojil v přátelé.  

Nutno dodat, že v tu dobu již měli zahrádkáři spolu 
s místními chovateli vlastní klubovnu. Ta byla v 
prostorách dnešního Otického muzea. V 
devadesátých letech v budově přibyla ještě zcela 
nová moštárna ovoce, o kterou se otičtí zahrádkáři 

starají už více jak třicet let. Půlstoletí činnosti 
organizace shrnul před deseti lety její předseda, 
bývalý starosta obce Otice František Luzar takto: 
„Jsme si vědomi toho, že doba změn či úprav 
zahrádek na jinou činnost, či kupování zeleniny a 
ovoce před domácími produkty bude jenom 
přechodná a že si zase vyžádá větší vážnosti, 
kvality, smyslu a významu zahrádek a ostatní 
zeleně.“ 
Jak už bylo řečeno, organizace je otevřená všem, 
tedy i zahrádkářům – samoukům. Těm jsou členové 
nakloněni nejvíce, neboť svými let i tými 
zkušenostmi mohou začátečníkům ušetřit mnoho 
počátečních chyb. A ačkoliv členská základna 
stárne, snaží se ze všech sil ukázat a předat to 
nejlepší co má.  

Ondřej Vrbický 
1 a fotografie 2 – Výstava ovoce a zeleniny v kulturním domě v 
Oticích v roce 2004 
fotografie 3 – předseda zahrádkářů František Luzar předává 
ocenění bývalému předsedovi Milanu Trávníčkovi na výroční 
členské schůzi v roce 2013 
  



Vážení spoluobčané,  
s  ohledem na finanční možnosti naší obce, města 
Opavy a Dopravního podniku města Opavy dochází 
k  úpravě jízdního řádu linky číslo 219 v  obou 
směrech. Dochází k  redukci 5 spojů a to bez 
náhrady. Nároky na přepravu se zvyšovaly ve 
statisících ročně a začaly být pro obec neúnosné. 
Množstvím spojů jsme i po úpravě stále nad 
průměrem okolních obcí. Možná si položíte otázku, 
proč nedošlo k  redukci jiných spojů. Ano, my 

bychom taky chtěli některé úpravy udělat jinak, ale 
linka 219 je součástí celkového plánu přepravy a 
zatím není reálné udělat změny jinak. Nás taky 
trápí prázdné autobusy o víkendu a brzo ráno, nebo 
večer. Na racionalizaci přepravy budeme dál 
pracovat, abychom měli dostatečné množství spojů, 
ale abychom neplatili převoz vzduchu.  
S  vedením dopravního podniku jsme v  jednání o 
drobných úpravách časů spojů mezi sedmou a 
osmou hodinou, nicméně neumím v  tuto chvíli 
garantovat, že našim požadavkům bude vyhověno.  

Vladimír Tancík 

 Změny jízdního řádu linky 219



   

Jak pomáhá raná péče 
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